
Protokół Nr 1l/2025

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w dniu 14 marca 2025r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji wg załączonej listy obecności
(za%cznik nr 1 do protokołu) oraz zaproszeni goście:

1. Inspektor Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa - Larinia Polczyńska;
2. Pracownik Okre,gowej stacji Chemiczno - Rolniczej w Bydgoszczy - Marek

Piechocki.;
3. Przewodniczący Zarz4du Osiedla nr 2 - Stanisław Gustyn;
4. Prezes Gminnego Związku Rolników, Kołek i Organizacji Rolniczych - Bogumił

Szpojda.

Posiedzenie otworzył Przewodnicz4cy Komisji Pan Tobiasz Świniarski, który po
powitaniu zebranych zaproponował następujący jego porządek:

1. Otwarcieposiedzeniaiprzyjęcieporządku;
2. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
3. Informacja w zakresie realizacji zadań rzeczowych przez Okręgową Stację

Chemiczno - Rolniczą;
4. Opinia w sprawie projektu uchwały dot. przy5ęcia programu opieki nad

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierz4t na terenie
Gminy Sępólno Krajeńskie na 2025r.;

5. Wolnewnioskiizakończenie.

W/w porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie.

(

Ad.2. Komisja zatwierdziła jednogłośnie protokół ze swojego poprzedniego posiedzenia
w miesiącu lutym br.

Ad.3. Pracownik Okręgowej Stacji Chemiczno - Rolniczej przedstawił Komisji
informację z działalności tej instytucji za 2024r. (za%cznik nr 2 do protokołu).
Zaznaczył, że takich stacji jest w Polsce 16, z wiodącą w Warszawie, sam obsługuje
teren 3 powiatów, Sępoleńskiego, Tucholskiego i Chojnickiego. Stacja ze swoim
laboratorium w Bydgoszczy realizuje badania w zakresie gleby, materiału roślinnego,
nawozów i pasz. Dodał, że na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie zapotrzebowanie
dotyczy przede wszystkim badań podstawowych tj. PH gleby, jej wapnowania i
zawartości przyswajalnego fosforu, potasu i magnezu. Takie badania powinny być
przeprowadzone u rolnika raz na cztery lata, cena takich badań nie zmienia się o 15 lat
i wynosi 13,12zł. Na terenie gtniny 3est 13.934 użytków rolnych, w tym grunty orne i
użytki zielone, w ostatnich latach było przebadanych około 8% użytków rolnych, w
ubiegłym roku przebadano 30 gospodarstw. W badań wynika, że tylko 22% gruntów
wymaga wapnowania, tendencja jest malej ąca. 31 oA gruntów ma niedobór fosforu, 35%
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potasu i 19% magnezu. Na terenie gminy jest około 700 gospodarstw, mniej więcej po
połowie powyżej i poniżej 15ha, 60% gruntów jest IV klasy, 25oA V - VI klasy, tylko
około 5% ma I - II - III klasę.

Pan Świniarski zapytał o koszt wapnowania 1 ha gruntu. Pan Piechocki odpowiedział,
że można wapnować doraźnie nawozami granulowanymi i można wapnować nawozami
działającymi przez lata. Granulaty są droższe, kosztują 500-ltys.zł. za tonę, daje się ich
mniejsze ilości, natomiast wapno podnosz4ce PH kosztuje 1 00-200zł. za tonę, dawkuje
się 2 tony na hektar.

Komisja przyjęła przedstawioną informację do wiadomości.

Ad.4. Inspektor Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa przedstawiła Komisji
projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierz«;tami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierz4t na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2025r. (załącznik nr 3 do protokołu).

Pan Pieczywek zapytał, czy dokarmianie kotów jest koniecznością. Pani Polczyńska
odpowiedziała, że wynika to z ustawy o ochronie zwierz4t, są w tym zakresie
podpisywane umowy. Pani Komza zapytała o sterylizację kotów. Pani Polczyńska
odpowiedziała, że ilość zabiegów zależy od posiadanych środków. Pani Komza
poruszyła temat możliwości budowy domków dla bezdomnych kotów.

Ia

Komisja zaopiniowała niejednogłośnie pozytywnie projekt przedstawionej uchwały
(przy 1 głosie ,,wstrzymującym się").

Ad.5. W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy:

- Pani Kalla poruszyła temat odbioru folii i innych odpadów rolniczych, w naszej gminie
nie ma takiego odbioru, a jest firma, która odbiera za darmo. Pan Pieczywek dodał, że
taki punkt można umiejscowić na ulicy Przemysłowej przy obiektach Zakładu
Gospodarki Komunalnej, jest tam pracownik, jest ładowarka. Pan Warmiński
zasugerował PSZOK. Pan Świniarski dodał, że wystarczy ustalić z firrną ternnin odbioru
i powiadomić rolników, w jakie dni mogą przyvvozic folię. Pan Pieczywek zasugerował,
aby odbiór odbywał się przed żniwami, najlepiej w czerwcu;

(

- Pan Szpojda zasugerował, aby Komisja wystąpiła do GUS, o przedstawienie w jaki
sposób jest obliczany dochód rolników z 1 ha gospodarstwa rolnego, ponieważ wg GUS
taki dochód za 2023r. wynosi 5.451zł. Powiedzial że każdy rolnik chciałby mieć taki
dochód. Jego zdaniem należałoby wprowadzić jakieś minimalne ceny gwarantujące
opłacalność produkcji w gospodarstwach rolnych. Doradcy z ODR potra% to zrobić,
ale nie wie po co to robią, bo nikt się tym nie sugeruje;

- Pan Świniarski przekazał głosy mieszkańców Wałdowa w sprawie konieczności
wyrównania pasa drogowego przy drodze powiatowej znajdującego się przed
paczkomatem w Wałdowie;
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- Pan Szpojda przypomniał temat zjazdu na cmentarz komunalny, była o tym mowa
przez Dnłem Wszystkich Świętych, -dalej jest tak samo. Pan Warmiński pow:edział, że
poruszył temat podczas posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej, zwrócił się tam
do urzędnika o przyspieszenie działań. Dodał, że zasugerował także, aby zabezpieczyć
tam obsuwającą się skarpę, piasek z niej zaśmieca ulicę i zapycha studzienki;

- Pan Świniarski poinfornnował, że wizja lokalna dróg wiejskich jest planowana na
piątek 21 marca, o godzinie rozpoczęcia członkowie Komisji zostaną powiadomieni;

- Pani Kubijk zasygnalizowała konieczność wyrównania nawierzchni drogi gruntowej z
Lutowa w kierunku Lutówka od posesji 84 do posesji 87. Pani Kalla powiedziała, że
jeśli chodzi tu o ścieżkę wokół jeziora to jest tam dziura na dziurze. Pan Gustyn
powiedział, że jeśli chodzi o objazd dokoła jeziora, to nie jest ścieżka pieszo - rowerowa,
tylko jej wyznaczenie, rzeczywiście na wielu odcinkach droga jest nieprzejezdna;

- Pani Komza poruszyła ponownie temat możliwości budowy domków dla kotów, w tej
sprawie zgłaszali się do niej mieszkańcy. Zdaniem Pana Gustyna kot jako zwierzę wolno
ży3ące powinien radzić sobie sam. Zdaniem Pana Warmińskiego, jeśli chodzi o teren
wiejski, to powinna się w tej sprawie wypowiedzieć rada sołecka. Pani Komza
stwierdziła, że jeszcze raz porozmawia w tej sprawie z osobami, które się do niej
zwróciły;

- Pan Szpojda poinformował, że przy ,,Agromie" zalegają wycięte zakrzaczenia.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicz4cy zakończył posiedzenie.

/

protokołował:
Tomasz Dix
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